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Informacja z posiedzenia  
Komisji Zakładowej NSZZ „Solidarność” SGGW 

w dniu 25 lutego 2025 r. 
 

Posiedzenie otworzył i prowadził dr inż. Jakub Gawron – Przewodniczący Komisji 
Zakładowej NSZZ „Solidarność”, zgodnie z poniższym porządkiem obrad.  
 

1. Pomoc finansowa z Funduszu NSZZ „Solidarność” SGGW 
Pan Przewodniczący przedstawił wniosek o zapomogę złożony z tytułu 
indywidualnych zdarzeń losowych – problemów zdrowotnych, w wyniku których 
nastąpiło pogorszenie sytuacji finansowej. Wniosek złożył emerytowany pracownik 
SGGW, wieloletni członek naszej Organizacji, borykający się z chorobami 
przewlekłymi; ostatni raz korzystał z pomocy finansowej w 2022 roku. Przyznano 
zapomogę w wysokości 400,00 zł. 

Na wniosek i prośbę Marii Kupczyk Komisja Zakładowa przyznała również 
zapomogę losową emerytowanej pracownicy, członkini naszego związku od momentu 
powstania organizacji w SGGW, która ma duże problemy zdrowotne i nigdy nie 
składała wniosku o wsparcie finansowe.  Zdaniem Pani M. Kupczyk Jej problemy 
zdrowotne są  poważne i leczenie znacznie obciąża Jej budżet domowy.  Ciężko chory 
jest również mąż naszej członkini.  Kwota przyznanej zapomogi – 400,00 zł. 

 
2. Powołanie drugiego wiceprzewodniczącego KZ NSZZ „Solidarność” 
Pan Przewodniczący, zaproponował, aby w celu ułatwienia realizacji wielu zadań 

wykonywanych przez KZ powołać drugiego wiceprzewodniczącego naszej organizacji.  
Na kandydata zaproponował Pana Andrzeja Parzonko – zawsze dzielącego się swoją 
wiedzą i aktywnie uczestniczącego w rozwiązywaniu pojawiających się spraw 
związanych z działalnością KZ. Pan A. Parzonko wyraził zgodę na pełnienie funkcji 
wiceprzewodniczącego KZ, zapewniając, że zawsze będzie starał się wesprzeć Pana 
Przewodniczącego, działalność związków zawodowych. Członkowie Komisji 
jednogłośnie opowiedzieli się za powołaniem Pana Andrzeja Parzonko na funkcję 
wiceprzewodniczącego KZ.  
 

3. Prace nad Regulaminem przyznawania nagród dla nauczycieli 
akademickich 

Pan Przewodniczący poinformował, że w lutym 2025 odbyło się spotkanie z Prorektorem 

ds. rozwoju, Panem dr. hab. Marcinem Gołębiewskim. Pan Prorektor zaproponował 

Komisji Zakładowej m.in. udział we współtworzeniu Regulaminu przyznawania nagród 

dla nauczycieli akademickich. W związku z tym Pan Przewodniczący zwrócił się do 

członków KZ z uprzejmą prośbą o przemyślenie i przygotowanie propozycji zapisów do 

ww. Regulaminu oraz ich przesłanie za pośrednictwem poczty elektronicznej do dnia 

8 marca 2025. Zatem do tego dnia powinniśmy przygotować przynajmniej częściowe 

zapisy, ważne naszym zdaniem, do uwzględnieni w Regulaminie. 11. marca 2025 odbędzie 

się posiedzenie Prezydium KZ, na którym powinniśmy wypracować wstępne stanowisko 

w sprawie. 

Zwrócono uwagę na to, aby prace nad Regulaminem przyznawania nagród dla 

nauczycieli akademickich zostały ukończone przez KZ jak najwcześniej, a zasady w nim 

zapisane zaczęły obowiązywać jeszcze w tym roku. Warto zajrzeć do uregulowań w sprawie 

przyznawania nagród nauczycielom akademickim obowiązujących w innych uczelniach 

i może skorzystać z tych zapisów. 
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Dyskutowano sprawę konkretnych kryteriów w miarę ujednoliconych w skali 

SGGW, na podstawie których ma być przyznane  nagrody. Duże zróżnicowanie jednostek 

może to jednak znacznie utrudnić i może spowodować, iż w niektórych dyscyplinach nie 

będzie szans na otrzymanie nagrody naukowej. Wśród kryteriów rozważano przyjęcie 

punktów ministerialnych za publikacje, wykorzystanie raportów dostępnych w Bazie 

Wiedzy SGGW, wykorzystanie punktów zawartych w ankiecie oceny pracowników. 

Zaproponowano, aby doceniać te osoby, które napisały w danym roku wyróżniającą 

dysertację.   

W przypadku nagród organizacyjnych Komisja Zakładowa uważa, że nagrody 

powinny dotyczyć wyłącznie osiągnięć nauczyciela akademickiego innych niż mieszczące 

się w zakresie  czynności objętych otrzymywanym przez niego dodatkiem funkcyjnym.                                                                                                                                                         

Sprawa opracowania kryteriów przyznawania nagród okazuje się być bardzo złożona                        

i  musimy nad nią jeszcze popracować. 

Pan Przewodniczący przedstawił członkom Komisji Zakładowej propozycję Pana 

Prorektora ds. Rozwoju dotyczącą bardziej regularnych spotkań z przedstawicielami 

związków zawodowych ( np. raz w miesiącu). Pan Prorektor informowany na bieżąco                       

o działaniach  i sprawach prowadzonych przez Komisję Zawodową mogły przedstawiać je 

na posiedzeniu Kolegium Rektorskiego. Członkowie Komisji Zakładowej uznali, ze 

inicjatywa Pana Prorektora jest cenna i godna uwagi  i świadczy o chęci zaangażowania 

się Pan Prorektora we współpracę ze związkami zawodowymi. Zdaniem Pana 

Przewodniczącego należy podziękować Panu Prorektorowi za propozycję i wykorzystać ją 

do przedstawienia spraw, które zostały już zgłoszone Władzom Uczelni, ale wciąż 

pozostają nierozwiązane. Jeśli nie wymaga tego sytuacja spotkania z Władzami 

Rektorskimi nie muszą być organizowane  raz w miesiącu. Do tej opinii przychylił się Pan 

Jacek Bujko wskazując, że w czasie pełnienia przez Niego funkcji przewodniczącego KZ 

NSZZ „Solidarność” SGGW spotkania z Władzami Uczelni odbywały się bez problemu, 

w przypadku pojawiania się pilnych, bieżących spraw,  

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski 

• W związku z pytaniami pracowników o wprowadzenie w życie nowego Regulaminu 

wynagradzania Pan Przewodniczący przypomniał, że prace nad treścią 

Regulaminu Komisja Zakładowa zakończyła w styczniu 2025 roku, a w załączniku 

do pisma z dnia 24 stycznia br. Pan Prorektor ds. Rozwoju – dr hab. Marcin 

Gołębiewski, prof. SGGW przedstawił nam ostateczną wersję Regulaminu z prośbą 

o akceptację. Po zapoznaniu się z treścią Regulaminu, uzgadnianą we 

wcześniejszych negocjacjach z Władzami Uczelni, Komisja Zakładowa NSZZ 

„Solidarność” SGGW zadecydowała o akceptacji dokumentu. O akceptacji treści 

Regulaminu wynagradzania pracowników w SGGW w Warszawie 

poinformowaliśmy Władze Rektorskie w piśmie z dnia 3 lutego br. Z tego powodu 

członkowie Komisji Zakładowej nie rozumieją dlaczego do dnia dzisiejszego 

wypracowany Regulamin nie został wprowadzony w życie. 

• Pan Przewodniczący przekazał, że w związku instalacją nowego systemu 

wydawania kluczy w niektórych budynkach i wymaganiem od nauczycieli 

akademickich wyrobienia odpłatnie legitymacji służbowej, KZ skierowała pismo do 

JM Rektora SGGW. Wnosimy o umożliwienie nauczycielom  wyrobienie 

identyfikatora pracownika bez opłaty, podobnie jak miało to miejsce w przypadku 

pracowników niebędących nauczycielami akademickimi.  W chwili obecnej 

czekamy na odpowiedź Władz Rektorskich. 
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• Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 10 lutego 2025 odbyła się Senacka 

Komisja ds. Statutu i Struktury, a 24 lutego 2025 posiedzenie Senatu 

Akademickiego. W porządku obrad Senatu Akademickiego było między podjęcie 

uchwały w sprawie projektu zmian w Statucie Szkoły Głównej Gospodarstwa 

Wiejskiego w Warszawie oraz projekt tekstu jednolitego Statutu Szkoły Głównej 

Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie. Referowała go Przewodnicząca Senackiej 

Komisji  ds. Statutu i Struktury prof. dr hab. Krystyna Gutkowska. Pan 

Przewodniczący zwrócił uwagę na dwie zmiany. Pierwsza z nich dotyczyła zmian 

w statucie, druga – w strukturze i odnosiła się do likwidacji zakładów na Wydziale 

Zastosowań Informatyki i Matematyki. Likwidowane będą, i już są zlikwidowane, 

także wewnętrzne zakłady w katedrach co ma na celu – jak jest argumentowane 

przez Władze Uczelni – zniesienie istniejących podziałów i nawiązanie silniejszej 

współpracy między pracownikami danej katedry. Docelowo w całej Uczelni nie 

będzie zakładów.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że zmiany w Statucie SGGW w Warszawie 

nie budzą większych wątpliwości. Jednak zwrócił uwagę, że w przypadku 

procedury awansowania nauczyciela akademickiego JM Rektor zasięga opinii 

Rady Instytutu, a nie Rady Dyscypliny.  Pan Przewodniczący zaproponował, że 

względu na to, iż w przypadku awansowania głównym kryterium, które jest brane 

pod uwagę jest dorobek naukowy, aby to właśnie Rada Dyscypliny miała 

przynajmniej prawo wypowiedzenia się na temat danego awansu. Propozycja Pana 

Przewodniczącego nie spotkała się z akceptacją, ponieważ – jak uzasadniano –  

kwestie awansowania pracowników leżą w gestii Rady Instytutu, a wskazanie 

kolejnego organu mającego wypowiadać się w sprawach awansu skomplikuje ten 

proces.  

Pan Przewodniczący poinformował również, że w czasie ww. posiedzenia 

Senackiej Komisji ds. Statutu i Struktury przegłosowano tekst jednolity Statutu 

SGGW w Warszawie, chociaż nie było on jeszcze gotowy oraz nie został przesłany 

do Komisji – przesłano go kilka dni później. Dokument ten został przegłosowany 

jednogłośnie również w czasie posiedzenia Senatu w dniu 24.02.2025, a przez 

Radę Uczelni w dniu dzisiejszym, tj. w dniu 25.02.2025. Zostanie przekazany 

w najbliższym czasie do KZ w celu zaopiniowania.  

Pan Przewodniczący wyjaśnił także, że nowy projekt Statutu SGGW 

w Warszawie będzie gotowy do czerwca 2025, a obowiązywać będzie – ze względu 

na wszelkie procedury legislacyjne – od stycznia 2026. Pan Przewodniczący dodał, 

że w czasie posiedzenia Rady Uczelni również wspominał o tym, aby Rada 

Dyscypliny miała przynajmniej prawo wypowiedzenia się na temat awansu 

nauczyciela akademickiego, co spotkało się z częściowym zrozumieniem ze strony 

jednego członka Rady Uczelni.  

Członkowie KZ w dyskusji wskazali na konieczność umieszczania aktualnie 

obowiązującego tekstu jednolitego Statutu SGGW (i nie tylko), ponieważ praktyka 

ukazuje, że brak działań w tym zakresie jest źródłem dezinformacji wśród 

społeczności akademickiej i powoduje opieranie się na różnych dostępnych jego 

wersjach. 

• Pan Przewodniczący poinformował, że KZ wysłała pismo do Dyrektora NZOZ 

SGGW. Wynika to z prośby, którą w dniu 4.02.2025 skierowano do KZ.  Dotyczyła 

ona wyjaśnienia sprawy otrzymania recepty na okulary w trakcie kontrolnych 

badań okresowych. Okazało się, że jeżeli w trakcie wizyty w ramach 

obowiązkowych badań lekarz okulista stwierdzi konieczność noszenia okularów 

i dobierze odpowiednie soczewki to nie wystawia recepty. Pacjent musi 



4 
 

zarejestrować się raz jeszcze i przyjść po receptę na drugą wizytę. Zdaniem KZ jest 

to utrudnienie i strata czasu pacjenta. Nie wiemy dlaczego tak się dzieje i z jakich 

przepisów to wynika. Czekamy na odpowiedź Pana Dyrektora.  

• Pan Przewodniczący poinformował, że NSZZ „Solidarność” Region Mazowsze 

zwrócił się do KZ z prośbą o nawiązanie kontaktu z pracownikami firmy Agroup, 

którzy są zainteresowani zawiązaniem organizacji związkowej. Pan Przewodniczący 

dokonał rekonesansu dotyczącego Agroup, czeka jeszcze na kolejną informację.  

• Pan Przewodniczący poinformował członków Komisji o przebiegu procedury 

dotyczącej złożonego w dniu 9.10.2024 do JM Rektora  wniosku o częściowe (50%) 

zwolnienie Pana Przewodniczącego z obowiązku świadczenia pracy na stanowisku 

adiunkta badawczo- dydaktycznego w kadencji 2023/2028. Po kolejnej wymianie 

korespondencji z Władzami Rektorskimi, w których Komisja Zakładowa wyjaśniała 

i przedstawiała dokumenty uzupełniające w sprawie częściowego zwolnienia dra. 

inż. Jakuba Gawrona z obowiązków świadczenia pracy w związku z pełnieniem 

przez Niego funkcji przewodniczącego KZ z wyboru, Jego Magnificencja Rektor 

przychylił się do naszego wniosku.  

• Pani M. Kupczyk przypomniała, że w tym roku obchodzić będziemy 45-lecie 

powstania NSZZ „Solidarność” SGGW. W związku z tym należy zastanowić się 

przede wszystkim nad częścią merytoryczną zbliżającego się jubileuszu.  

• Pan Przewodniczący przekazał wyniki ankiety online, które wysłał do Członków KZ 

w sprawie preferowanego terminu – dnia i godziny spotkań KZ. Ich analiza 

wskazuje na to, że dniem tym dla większości osób jest wtorek, godzina 15.00.  

• Pan Przewodniczący przekazał informację o statystykach strony internetowej NSZZ 

„Solidarność” SGGW. 

 

Małgorzata H. Herudzińska 

Jakub Gawron 

 


